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Verslag van het Streekpanel district Raam gehouden op vrijdag 14 maart 2025
Locatie: RWZI Land van Cuijk te Haps

Aanwezigen: 
De heer J. Nuijen VVD
De heer R. Tax AWP
De heer H. Teusink WN
De heer H. Welbers PvdA
De heer R. van de Westelaken AWP
Mevrouw C. Vos PvdD
De heer J. de Kleijne Geb.
De heer J. Stoffelen CDA

Waterschap:
De heer S. Oegema Voorzitter
Mevrouw D. van der Beek Secretaris
De heer J. Rooijakkers
Mevrouw D. Schellings Notulist
Mevrouw J. de Jong Afdelingshoofd
De heer M. Elders Bedrijfsleider

Afwezigen
De heer P. Gijsen CDA
Mevrouw M. van Elst PvdD
De heer J. van Geest WN
De heer P. van Boekel Geb.
De heer J. Habraken BBB
De heer D. Janssen BBB
De heer L. Kamps PvdA
Mevrouw S. Rammelt PvdD
De heer M. Kerkhoff Geb.
De heer J. van Riet WN
De heer H. Siroen AWP
De heer J. van Zinderen VVD

1. Opening en vaststellen agenda
De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. 

2. Mededelingen
Er zijn geen mededelingen. 

3. Vaststelling conceptverslag van 29 november 2024
a. Conceptverslag

Er zijn geen opmerkingen op het verslag van 29 november 2024.
b. Actielijst

- De reserveringen voor het Streekpanel van 2025 zijn gestuurd.
- De heer Rooijakkers heeft mevrouw Vos voorzien van de gebiedskaart.
- De presentatie van het dijkversterkingstraject staat voor het volgende Streekpanel op de 

agenda. 

Het verslag van het Streekpanel Raam van 29 november 2024 wordt vastgesteld.
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4. Actualiteiten
De heer Oegema heeft het punt actualiteiten op de agenda gezet om toelichting te geven over wat er 
in deze regio speelt. We kunnen er ter plekke op in gaan wanneer men meer informatie wil, of dit kan 
een aanleiding zijn om dit onderwerp op een volgende agenda te zetten. 

Hoever zijn we met het KRW?
We zitten tegen het uitvoeringsprogramma aan. De acties welke bestuur en organisatie op gaan 
pakken zijn bijna uitgekristalliseerd. Als we terugkijken is er ontzettend hard gewerkt door een aantal 
mensen van de ambtelijke organisatie. Wat nieuw is, is de extra aandacht voor de chemie. Dat is een 
spoor wat veel meer aandacht krijgt dan voorheen. De indirecte lozingen, de lozingen vanuit het 
gemeentelijk riool en vanaf industrieterreinen op het gemeenteriool, krijgen we via het rioolgemaal als 
het afvalwater te verwerken. 
We zoeken per waterzuivering naar specifieke stoffen zodat je terug kunt zoeken waar komt het 
vandaan. Dat traject hebben we opgestart. 
We gaan ook samenwerken met de omgevingsdiensten, dat kan nog verbeteren. Wij gaan over de 
waterzuiveringen, wat we niet kunnen zuiveren gaat het watersysteem verder in. De controles op het 
water wat we aangeboden krijgen worden niet door ons gedaan, we hebben daar een toezichtrol. De 
controles liggen bij de omgevingsdiensten.

De heer van de Westelaken vraagt wie er kijkt naar de vergunningen voor lozen op het riool, is dat het 
waterschap of de gemeente?
De heer Oegema antwoord hierop. Een bedrijf vraagt een vergunning aan, tegenwoordig is er maar 
één bevoegd gezag en dat is de gemeente of de provincie. De provincie geeft de vergunning af voor 
specifieke bedrijven, ook voor het onderdeel water als ze lozen op de riolering. Het waterschap kijken 
mee naar het thema water op het moment dat er een vergunningaanvraag ingediend wordt. De directe 
lozing op het oppervlaktewater, daarvoor geeft het waterschap de vergunningen.
Bij toezicht en handhaving is ook een aanscherping gewenst. Er is nu een opleidingstraject ingezet, 
ook door de omgevingsdiensten. We hebben extra geld gereserveerd voor omgevingsdiensten om 
hen te ondersteunen. De heer Rooijakkers vult aan dat in het uitvoeringsprogramma veel aandacht is 
om dit te versterken. 

De heer Welbers geeft een aanvulling. De gemeente Land van Cuijk heeft in de zienswijze, op de 
planning van het ODBN, aandacht gevraagd voor de KRW. De wethouder uit het dagelijks bestuur 
heeft toegezegd dat hij dit zeer zeker onder de aandacht zal brengen. De heer Rooijakkers vult aan 
dat we als waterschap een brief hebben geschreven op de planning van het ODBN om hier extra 
aandacht voor te vragen.

Dijkverbetering
De heer Rooijakkers vertelt graag iets over de dijkverbetering. Dit punt staat weer in juni op de 
planning. Er wordt nu gewerkt aan een voorlopig ontwerp en we werken voor het eind van dit jaar toe 
naar een definitief ontwerp. Dit zal worden vastgesteld door het algemeen bestuur. Daarna werken we 
naar de bestekken en de contracten met de aannemers toe. Naar verwachting zal in 2027 het werk in 
uitvoering worden gebracht. Qua planning gaat het snel. Voorheen hebben we meerdere discussies 
gehad rondom de bewoners, met name in Grave. We lijken nu tot een goede oplossing te zijn 
gekomen, bijvoorbeeld door de herplaatsbare wanden en dergelijke. De bewoners zijn hier meer 
tevreden mee. 

De heer Nuijen benoemt als compliment dat de communicatie met omwonenden nu beter overkomt. 
Het waterschap heeft hierin goed naar zichzelf gekeken. 

De heer Teusink vraagt of de verbinding met het Visioterrein naar de Uiterwaarden er ook in zit. De 
heer Rooijakkers antwoord dat er wel een en ander zit qua natuur. De dassentunnel lijkt lastig, 
technisch gezien kun je geen tunnel in een dijk maken of je moet hem kunnen afsluiten. Er zijn 
gesprekken over gevoerd met de provincie. Wat hier exact is uitgekomen is niet bekend, de heer 
Rooijakkers gaat dit uitzoeken en komt hierop terug. 
Het Visioterrein zelf is als meekoppelkans geweest, maar de gemeente doet dat nu door een andere 
planning zelf. De heer Welbers vraagt of we bij het Streekpanel van juni nadrukkelijk de 
meekoppelkansen in beeld kunnen brengen. 



3

Natuurgebied de Maashorst
Een korte toelichting volgt vanuit de heer Rooijakkers. Het is 1,5 jaar erg nat geweest. 2023 was het 
natste jaar ooit, 2024 zat ook aan de top. Daardoor zie je dat op de flanken van de Maashorst water 
stond waar dit al lang niet meer gezien is. Diverse bewoners hadden/hebben last van natte kelders en 
overlast in tuinen. Bij Zevenhuizen hebben we samen met de gemeente informatieavonden gegeven. 
Gezamenlijk zijn bewoners en gemeente aan de slag gegaan met het op orde brengen van het 
secundair systeem. De peilen in de hoofdwaterlopen zijn goed geweest, maar de sloten eromheen zijn 
soms verdwenen. De gemeente heeft het onderhoud van de gemeente sloten goed opgepakt. Als 
district hebben we intensief de bewoners opgezocht, zowel de buitendienst als de adviseurs. 

Mevrouw van der Beek vult aan dat de grondwaterstanden inmiddels een stuk lager worden. Het 
hangwater moet echt nog opdrogen. We sturen (in het algemeen) op het streefpeil, niet erboven. Als 
we denken dat we er iets boven kunnen zitten doen we dat samen met de omgeving. We hadden in 
de droge jaren een conserveringsmarge, daar blijven we nu even vanaf totdat de situatie buiten het 
weer toelaat. Lokaal kunnen er verschillen zijn maar dat gaat altijd in afstemming met de omgeving.  

De heer Teusink vraagt naar actualiteiten rondom bever, de heer Rooijakkers antwoord dat we daar 
volop mee bezig zijn. De laatste 4 á 5 jaar is de bever heel actief, vooral in ons district. We moeten 
leren leven met de bever, de ene plek is daarvoor gunstiger dan de andere. Het kost behoorlijk wat 
inzet vanuit het waterschap. 

Mevrouw van der Beek geeft aan dat de bever zich steeds verder verspreid. In de projecten proberen 
we dingen uit bijvoorbeeld bij de Oeffeltse Raam en de Sint-Jansbeek. Het beheer en onderhoud heeft 
er veel werk aan, zoals bij krooshekken en duikers. We bekijken dit per gebied. Waar kunnen we hem 
hebben en waar niet. In het uiterste geval kun je nadenken over verplaatsen maar de vraag is of dit 
iets oplevert. Het is een beschermde diersoort, dus hoe kunnen we leren hiermee te leven. Bij de 
dijkversterkingsprojecten wordt er zeker rekening gehouden met de inrichting. 

5. Presentatie actualiteiten RWZI Land van Cuijk
Een PDF-versie van de presentatie wordt toegevoegd aan de online stukken. 
Een informatieve video van het bouwproject Land van Cuijk vindt u via deze link: 
https://youtu.be/d1VUaCU4PJc

6. Rondvraag

De heer Stoffelen maakt van de gelegenheid gebruik om het waterschap te feliciteren met de 
uitslag van het NK Maasheggenvlechten. 

7. Korte pauze

8. Excursie over de RWZI Land van Cuijk

9. Sluiting
De voorzitter bedankt iedereen voor zijn/haar deelname en sluit de vergadering.

https://eur05.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fyoutu.be%2Fd1VUaCU4PJc&data=05%7C02%7Cdschellings%40aaenmaas.nl%7Caaecff28fc204809ac5808dd62ee7314%7C5d75e9788a584197a8d86eb786a5a8fa%7C0%7C0%7C638775498454460368%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=%2FRJ3y2mMDfa2EtpnFpt2uk0oW7k%2BDLGI5kupQQGBEeo%3D&reserved=0
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ACTIELIJST

Nr. Onderwerpen Door Actiedatu
m 

14-03-2025/1 Resultaten status verbinding Visioterrein - 
Uiterwaarden

J. Rooijakkers 06-06-2025

14-03-2025/2 Meekoppelkansen in beeld brengen J. Rooijakkers 06-06-2025

29-11-2024/3 Presentatie dijkverbetering Cuijk Ravenstein J. Rooijakkers 06-06-2025

AFGEWERKTE  ACTIES

29-11-2024/1 Voorlopige reserveringen streekpanel 2025 
versturen

D. Schellings 31-12-2024

29-11-2024/2 Kaart gehele gebied van Raam tot ’s-
Hertogenbosch

J. Rooijakkers 31-03-2025

Eerstvolgende vergadering Streekpanel district Raam
Datum: vrijdag 6 juni 2025
Tijdstip:09.00 – 12.30 uur
Locatie:nader te bepalen


